
               Gostynin, 21 marzec 2016r. 
       
 
       Pan/i 
 

       ……………………………………….. 
 
 
 Zapraszam na XX Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

30 marca 2016r. o godz. 8.30 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia Gminy Gostynin do Stowarzyszenia o nazwie 

Związek Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: ustanowienia zasad przyznawania diet sołtysom. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 84/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin.  

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2016 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gostynin w 2016 roku”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia aktualizacji „Projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe gminy Gostynin na lata 2010-

2025”. 

10. Informacja Dyrektora Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin z realizacji 

zadań statutowych w minionym roku. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej za rok 2015 oraz wykaz potrzeb związanych z realizacją zadań w Gminie 

Gostynin. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrona Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2015-2020 na terenie Gminy 

Gostynin za 2015 rok. 

13. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w 

Gostyninie ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Gostynin za 2015 

rok. 

14. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 



16.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

17.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

18.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 

 
 
 
 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2015, poz. 1515, poz. 1045, poz. 
1890) pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach 
organów gminy. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Protokół 

z obrad XX Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 30 marca 2016r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 14 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1.Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2.Z-ca Wójta Gminy – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

5. Prawnik - Konrad Wypych 

6. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

7. Kierownik RRiG - Bożena Durma 

8. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

9. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

10. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

11.Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

12.Przedstawiciel ZGW Edward Trojanowski 

13.Przewodnicząca GZI – Małgorzata Krukowska 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 8.30 dokonał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak. Powitał 

Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałbym ponownie zgłosić wycięcie krzaków przy drodze powiatowej w 

Górkach Drugich to jest droga od drogi wojewódzkiej w stronę Białotarska. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja ponownie zgłaszam równanie dróg, bo jest naprawdę tragedia na całym moim 

terenie. 

2. I chciałbym poruszyć drugą sprawę, sprawę śmieci. W Sałkach przy tej szkole, jest tak na 

wyrzucane tych śmieci, nie wiem, co z tym zrobić, gdzie to zgłosić? Właścicielem to jest bank tak? 

Wójt: to są prywatne grunty. 

Radny Stanisław Wasiński: to nie bank? 

Wójt: nie. 

Radny Stanisław Wasiński: i tak samo przy drodze na Piechotę, tak samo tragedia, powyrzucane 



całe worki. W sumie tam część tych pól jest moich, ale ja nie jestem w stanie tego upilnować. To 

jest oddalone od siedliska, prosiłbym, żeby się tym zająć. 

 

Radny Szymon Szczypawka zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, przed świętami został zniszczony, zdewastowany przystanek Gaśno-Legarda, 

wybita ta szyba z pleksy, zupełnie zniszczona, prosiłbym, żeby to zgłosić, no i uprzątnąć wokół 

tego przystanku.  

2. I tak jak tutaj kolega Radny, też bym prosił, żeby ten odcinek do Zwolenia przejść i pozbierać te 

śmieci, bo teraz po zimie rzeczywiście tych śmieci jest bardzo dużo i żeby to pozbierać, żeby było 

czysto na tym odcinku. Bardzo proszę.  

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja odniosę się, bo na ostatniej sesji zgłaszałam uprzątnięcie terenu wzdłuż remizy 

OSP, tam na tej górce, nie wiem, jak ten pan ma na nazwisko, w dalszym ciągu jest ten teren nie 

uprzątnięty. Rzeczywiście leży na tej górce bardzo dużo śmieci.  

2. I też jak tutaj Radni wskazali, też chciałabym, żeby w terenie Białe-Antoninów-Gorzewo 

uprzątnąć, wokół dróg gminnych też teren. 

 

Radny Mirosław Nowaki zgłosił 3 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja chciałbym zgłosić, bo przy nowym boisku dwa przęsła są wyrwane od nowego 

ogrodzenia i trzeba to naprawić. 

2. Jest temat, trzeba zakupić wapno do odnowienia linii na boisku, bo już ich prawie nie widać.  

3. Już to zgłaszałem wcześniej o tym wejściu do szkoły z parkingu, żeby tam jakieś utwardzenie 

zrobić i poprawić to. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 1 interpelacje: 

1.Panie Wójcie, ja chciałam odpowiedzieć w jakiś sposób mieszkańcom wsi Baby Dolne odnośnie 

drogi, w sytuacji jak wygląda droga od Solca do Bab Dolnych i jaką mają szansę na to, żeby ją w 

przyszłości utwardzić?  Czy to będzie powiedzmy przyszły rok, mogą się liczyć, że to będzie 

przyszły rok uregulowanie prawne? Jaka jest szansa na to, żeby mogli jednak wybudować tę drogę? 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak odczytał projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia Gminy Gostynin do Stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 

Rzeczpospolitej Polskiej. 

Wójt: zanim przejdziemy do bardzo ważnej dyskusji na ten temat, przedstawię Zastępcę Sekretarza 

Generalnego Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej Pana Edwarda Trojanowskiego, 

który przybliży nam prace Związku, strukturę Związku. 

Wiceprzewodniczący rady Gminy Marek Balcerzak: bardzo proszę. 

Z-ca Sekretarza Generalnego ZGW RP Edward Trojanowski: Dzień dobry Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, Panie Wójcie, Szanowni Państwo Sołtysi, wszyscy obecni. Bardzo mi miło, że 

zaprosiliście mnie na dzisiejsze obrady waszego parlamentu lokalnego. Przyznam, że jestem pod 

wrażeniem szczegółowości sprawozdania Pana Wójta, rzeczywiście można się dowiedzieć 

wszystkiego, co przez ten miesiąc Urząd Gminy robił, a robił bardzo dużo. Jak widać nie ma tu 

biurokracji, jest praca. Związek Gmin Wiejskich, proszę Państwa, ja tutaj nie przyjeżdżam z 

Poznania, choć biuro Związku mieści się w Poznaniu, ale nasi członkowie mieszkają na terenie 

gmin, całej Polski. Ja akurat mieszkam w Legionowie. Byłem Wójtem Gminy Wieliszew koło 



Legionowa. Od 2006r. powołany zostałem na Sekretarza Generalnego ZGW, dzisiaj pełnię funkcję 

Z-cy Sekretarza. Ten dzień dzisiejszy jest wyjątkowy, bo właśnie za godzinę rozpoczną się 

posiedzenie Komisji wspólnej Rządu i Samorządu, raz w miesiącu. Odbywa się taki parlament 

ogólnopolski, gdzie po jednej stronie zasiadają Ministrowie, po drugiej stronie zasiadają 

Przedstawiciele korporacji samorządowych, z których ZGW jest jedną z tych korporacji. My, czyli 

ZGW  reprezentuje wszystkie gminy wiejskie i miejsko-wiejskie z całej Polski. Tych gmin jest 

około 2000. W Komisji wspólnej Rządu i Samorządu jeszcze powołani są ustawą inne korporacje, 

druga pod względem liczebności to jest Związek Miast Polskich skupia około 300 miasta. No i jeśli 

chodzi o ten poziom gminny to jeszcze jest Unia Miasteczek Polskich, która skupia około 60 

miasteczek. Poza tym jest Związek Powiatów Polskich i Związek Województw Rzeczypospolitej 

Polskiej. A jeszcze jest Unia Metropoli, która też skupia.., czyli krótko mówiąc Unia Metropoli, to 

jest 12 metropolii, 12 miast metropolitarnych, które też mają swój odrębny Związek. Dlaczego te 

poszczególne rodzaje samorządów i jeśli chodzi o gminne co do wielkości i jeśli chodzi o potem 

utworzone samorządy powiatowe i wojewódzkie, które też mają swoją odrębną korporację 

samorządową, dlaczego np. nie jedna reprezentacja samorządu? Dlatego, że mamy różne interesy. 

Gminy wiejskie mają swoją specyfikę, Związek został powołany po to, żeby bronić interesów gmin 

wiejskich, tam gdzie one są naruszane. Tam, gdzie np. przychodzą nowe ustawy bez właściwego 

dofinansowania, tam, gdzie są powiedzmy fundusze europejskie, gdzie są one dzielone według 

różnych kryteriów i naszym zadaniem jest skierowanie strumienia środków na odpowiednie 

zadania, ale tak, żeby gminy wiejskie mogły dorównać, żeby ten poziom rozwoju gmin wiejskich, 

żeby mógł szybciej narastać niż to jest w stosunku do innych samorządów, to zapóźnienie 

rozwojowe było i jest, a chcielibyśmy doprowadzić do tego, żeby zrównało się. Żeby ten rozwój 

obszarów wiejskich zrównał się przynajmniej.., żeby te nożyce nie rozwierały się tak bardzo, jak 

były do tej pory. Tak historycznie to Związek powstał w okresie międzywojennym w 1925 roku. 

Zauważono, że jest potrzebny, w odróżnieniu od miast, żeby gminy wiejskie miały swoją 

korporację, swój Związek, dlatego, że pewne sprawy były istotne, a żeby oddzielnie je omawiać i 

wspólnie występować wobec Rządu, wobec parlamentu, wobec też kolegów z miast, metropolii i 

argumentować, że u nas jest inna specyfika i tak np. to co na początku z tych lat 90-tych, bo nasz 

Związek został odrodzony po niebycie 50-letnim, w 1993 roku. Pierwsza sprawa najważniejsza to 

było funkcjonowanie oświaty, którą przejęły gminy w 1996 roku, ale już od 1990 roku już niektóre 

gminy przejmowały tę oświatę, bo zapaść szkół była bardzo, bardzo duża. W jakim stanie 

przejmowano szkoły, jakie były problemy, kiedy Kuratorium zarządzało w Warszawie moją szkołą, 

gdzieś tam, a był już listopad, a piec dziurawy, a w Kuratorium mówiono, nie ma pieniędzy na 

pospawanie pieca. Takie były problemy, tego rodzaju. I tutaj jeśli chodzi o oświatę zależało nam na 

tym, żeby przez argumentację, koszty prowadzenia szkół wiejskich, są wyższe niż szkół miejskich, 

bo chciano wprowadzić tzw. bon oświatowy, czyli jednakową dotację na ucznia, czy to w mieście, 

czy to na wsi. Szkoła wiejska kosztuje drożej, dlatego, że kosztuje dowóz ucznia, świetlice, poza 

tym oddziały są małe, nie są duże, a więc tych nauczycieli, a więc oddziałów jest więcej. No i 

kosztuje drożej, bo to kosztuje oddział, nauczyciel, klasa, utrzymanie infrastruktury i płace 

nauczyciela. I udało się wtedy na początku zwiększyć subwencję oświatową dla szkół wiejskich i 

miast do 50tys. mieszkańców o 41%, więcej w stosunku do miast. Dzisiaj ona wynosi 38-39% i to 

jest sukces naszego Związku, że tak jest, chociaż cały czas miasta nam zarzucają, że oni dopłacają 

więcej do oświaty niż gminy wiejskie. Chociaż tak naprawdę jak się popatrzy na statystyki, takie 

opracowane, bo ja przesłałem Państwu. Państwo mieli, więc tutaj widać jaką macie subwencję 

oświatową, a ile gmina musi na oświatę wydać. Oczywiście dochodzi jeszcze oświata przedszkolna. 

Domagamy się od lat, na razie bezskutecznie, ale i teraz też ponowiliśmy nasze oczekiwania, żeby 

było subwencjonowane dziecko w przedszkolu. Przyjęty został program, że każde dziecko od 3 

roku, a nawet 2,5 letnie ma być objęte edukacja przedszkolną. Rząd ustala płace nauczycieli 

przedszkoli, więc jeżeli Rząd ustala, to niech Rząd przynajmniej płaci, chociażby w zerówkach. A 

potem tak, jak i w innych szkołach, bo w tej chwili jest dopłata do przedszkoli 1500zł, ale koszt 

utrzymania dziecka w przedszkolu to jest 5-7tys. zł. Takie są rzeczywiste koszty. Związek 

uczestniczy, oprócz tej, tak jak już wspomniałem Komisji wspólnej Rządu i Samorządu, właśnie w 



tej chwili, dzisiaj ważne  sprawy będą się decydowały. Ale też mamy swoich przedstawicieli w 

Komitecie Regionu. Jest ustawa właśnie o delegowaniu przedstawicieli do Komisji wspólnej Rządu 

i Samorządu i do Komitetu Regionu. Mamy tam swoich 4 przedstawicieli, którzy uczestniczą w 

pracach tego gremium. A więc przenosimy nasze oświadczenia samorządowe, nasze problemy 

samorządowe, na forum Europejskie i tam następuje wymiana myśli, poglądów, dobrych praktyk. 

Dajemy też możliwość podglądana zarówno nas, jak i my możemy dzięki tym organizacjom jeździć 

po Europie, też nasi członkowie uczestniczą w takich wyjazdach, żeby zdobyć pewne praktyki. 

Reprezentujemy, tak jak powiedziałem, prawie 2000 gmin wiejskich i miejsko-wiejskich, ale 

członkostwo w Związku jest nieobligatoryjne, tzn. dobrowolne. My działamy w interesie 

wszystkich, ale nie mamy oparcia we wszystkich gminach. Dlatego też moja obecność dzisiaj tutaj 

u Państwa i wcześniejsze nasze kontakty z Panem Wójtem, bo chcielibyśmy doprowadzić, żeby do 

tego Związku chociaż 1000 gmin należało. Dzisiaj należy niecałe 600 gmin, chociaż ostatnio 

bardzo dużo przystąpiło. Czuje się potrzebę działania wspólnego i to nie dlatego, że akurat teraz 

nowy parlament i tak dalej, ale z każdym Rządem mamy problemy. Tzn. zawsze brakuje w 

budżecie Państwa środków, każdy Rząd chciałby scedować nowe obowiązki, ale tych środków nie 

daje tyle ile potrzeba. Chociażby ten program 500+, była Pani Premier na posiedzeniu naszym 

styczniowym i zakomunikowała, że od tej pory żadne zadanie przekazywane samorządom nie 

będzie  nie będzie niedofinansowane, tak jak było to do tej pory. No i będzie 2% dotacji do każdej 

złotówki przekazywanej dzieciom na opiekę, będzie 2%. Okazało się, że 2% będzie tylko w tym 

roku, natomiast już w przyszłym roku będzie tylko 1,5%, podczas, gdy nasze oczekiwania były 

minimum na poziomie 3%, ale te koszty bywają i większe niż 3%, bo np. poczta za ściąganie 

abonamentu pobiera 6% od mieszkańców. I jeszcze nie wykonuje tych swoich obowiązków, bo tak 

naprawdę nie egzekwuje, natomiast gmina będzie musiała wydać decyzje administracyjne, 

uporządkować problemy rodzinne, tam gdzie te sprawy będą niejasne, bo to wszystko musi być w 

oparciu o przepisy prawne, nie może dziecko otrzymywać z dwóch źródeł, to musi być 

uszczelnione, ale ustawa jest bardzo ogólnikowa i enigmatyczna. Więc to wszystko będzie zależało 

od ludzi, od gmin, od wójtów, czy rzeczywiście nie nastąpią tutaj pewne, bo mogą nastąpić pewne 

niedociągnięcia. I jeżeli takowe nastąpią, wtedy będą konsekwencje, więc trzeba nie dopuścić do 

tego, żeby te konsekwencje były. Z każdym Rządem te negocjacje tak przebiegają. Proszę Państwa, 

wiadomo, że właśnie od tych przepisów prawa, jak one są napisane, jak one wyglądają, czy one są 

przystosowane do rzeczywistych oczekiwań gmin, jak one są ważne to świadczy chociażby to, że 

dla przykładu Państwa gmina, która ma budżet 33mln. zł, niecałe 10mln. zł, to są dochody własne, 

pozostałe to są dochody, subwencje, dotacje i inne środki zewnętrzne, a więc około 70% zależy od 

tych przepisów. Jak one są ustawione. Nam zależy na tym, żeby każda gmina miała adekwatne 

środki do wykonywanych zadań. To nie jest winą gminy, że ma te dochody własne niskie, po prostu 

jej położenie, jej specyfika, szczególnie gminy rolnicze, gdzie rolnictwo nie jest dla gminy 

dochodowe, w sensie podatków, bo wiadomo, że ono nie może być dochodowe, dlatego tez 

rolnictwo jest wszędzie subwencjonowane, chociażby te dopłaty bezpośrednie, które funkcjonują 

świadczą o tym, że nie tylko w Polsce, ale wszędzie rolnictwo samo z siebie nie może się.., z tych 

mechanizmów, które są utrzymać. Gminą potrzebne są subwencje wyrównawcze i subwencje, one 

funkcjonują i dzięki nim gmina przynajmniej może zrealizować te najważniejsze sprawy, ale 

oczywiście chciałaby każda gmina rozwijać się, korzystać z pełni praw, tak jak inne. Przed kilku 

laty wprowadzono, myśmy byli przeciwko temu, żeby ustawa o ochronie gruntów rolnych i 

leśnych, nie dotyczyła miast. Są duże miasta, które np. mają 200ha łąk nad rzeką, które nie 

podlegają ochronie jeśli chodzi o.., mogą być zabudowywane, może być wydobywany torf, może 

być narzucany żwir i tam mogą być budowane bloki. A są to obszary chronione, nawet i Natura 

2000 itd. Więc my byliśmy przeciwko temu, bo to skutkuje tym, że nie ma równości między 

gminami, każda gmina ma ta samą ustawę o dochodach, to samo o wydatkach, te same zadania 

realizuje, w mniejszym zakresie lub większym, o większym nasileniu zjawiska, które występują, ale 

zadania wykonują te same. Natomiast ten zapis został wrzucony tzw. „poselską rzutką” bez opinii 

samorządów i funkcjonuje. Dwa lata temu ten zapis został wykreślony, ale dzisiaj w Sejmie znów 

jest inicjatywa poselska, żeby przywrócić ten przywilej dla miast, żeby miasta mogły robić z 



gruntami, nawet w najlepszej kategorii, co tylko chcą. My jesteśmy przeciwko temu i dzisiaj jest też 

wielka awantura pod Sejmem, bo korporacje śmieciowe właśnie i to nie te polskie firmy śmieciowe, 

tylko te korporacje międzynarodowe mocno protestują, że domagamy się, żeby gminy mogły 

wykonywać swoje zadania komunalne, swoimi własnymi sposobami tzn. zwykle w małych 

gminach jest jakaś Spółka gminna, która wykonuje zadania z zakresu wodociągów, kanalizacji, 

śmieci, wywozu, oczyszczania, strzyżenia trawników itd.  Ona zatrudnia miejscowych ludzi i jak 

wykazał raport Ministra Środowiska, w tych gminach koszty wywozu są najniższe, stąd myśmy się 

zastanawiali, bo Parlament Europejski wydał dyrektywę nakazującą możliwość zlecania swoim 

własnym firmą, jeżeli się nie powołało, a chcę się powołać bezprzetargowego wykonywania tych 

usług. Jest tutaj samodzielność gmin, więc gminy mogą w interesie mieszkańców występować, 

jeżeli nie to oczywiście nie jest droższe, tylko tańsze, to może zlecać. I w tej chwili Rząd zgodził 

się pod naciskiem Ministerstwa Środowiska, po naszych żądaniach, Rząd się opierał. W nowej 

ustawie o zamówieniach publicznych wpisano możliwość zlecenia bez przetargu. I jest na dzisiaj 

zapowiadana wielka manifestacja pod Sejmem. A okazało się właśnie też według raportu Ministra 

Środowiska, tam, gdzie weszły, tam, gdzie wyparły te firmy lokalne przedsiębiorstwa, tam ceny 

automatycznie wzrosły prawie dwukrotnie, albo i więcej. Czyli inaczej mówiąc pozbywa się 

konkurencji i chciano by ten rynek opanować. To też jest jednym z naszych sukcesów. Takim 

sukcesem była też wielka akcja którą robiliśmy to ustawa prawo wodne, która miała wejść w 

tamtym roku. Zapisano, że zadania z zakresu utrzymania melioracji wodnych szczegółowych, czyli 

wszystkich rowów i rur do średnicy 600mm, byłoby zadaniem własnym gminy, na gruntach nie 

własnych, byłoby to na gruntach rolników, na gruntach właścicieli nieruchomości. Myśmy się temu 

sprzeciwili, bo jeżeli wykonujemy zadania własne, to na własnych nieruchomościach, nie na 

cudzych. Tak naprawdę nie bardzo można wejść rolnikowi na pole, bo to jest jego pole, ten rów 

przebiega przez jego własność i sprzeciwiliśmy się temu też z tego powodu, że wyliczono, że 

zaległości w konserwacji tych urządzeń przez ostatnie lata to jest około 64mld zł, na co Rząd nie 

zamierzał gminą dać żadnych środków. Tylko ze składek, które rolnicy mieli i one miały być mocno 

podniesione, bo te składki wyniosłyby od 50 do 150zł za ha, czyli jak ktoś ma 100 ha, albo 50 ha to 

wystarczy pomnożyć i to byłaby składka roczna. Dzisiaj te składki są na dużo niższym poziomie. I 

teraz Pan Wójt, Rada Gminy musiałaby uchwalić składkę na poziomie takim jaki jest wymagany, 

żeby doprowadzić te urządzenia do właściwego stanu, bo przecież też każdy może powiedzieć, 

rolnik powie, no Panie Wójcie, zadanie własne gminy, ja coś tam płacę, więc ja wymagam, żeby to 

było wykoszone, wyczyszczone, no i na to trzeba pieniędzy, czyli musiałby budżet też dotować. 

Tych pieniędzy na wszystko brakuje, a jeszcze trzeba byłoby mieć pieniądze dodatkowo na ten cel. 

Udało się to właśnie przez nasz lobbing, wysyłaliśmy pisma do gmin naszych członkowskich, żeby 

Rady Gminy podejmowały uchwały sprzeciwu i to spowodowało, że zarzuciliśmy Sejm i 

Ministerstwo tymi uchwałami i wycofano się z tego pomysłu. W kwietniu będzie nowy projekt 

ustawy prawo wodne, ale tam pozostaje jako zadanie własne Spółek Wodnych. Te Spółki Wodne, 

oczywiście, my zalecaliśmy, że jeżeli gmina będzie chciała wykonać jakieś zadanie, jako zadania 

własne, żeby mogła wystąpić na zasadzie porozumienia. Bo dzisiaj jeżeli chce coś takiego zrobić, 

oczyścić nawet rów i wydatkować pieniądze bezpośrednio na ten cel, to Regionalna Izba 

Obrachunkowa postawi Wójta na baczność i powie, popełnił Pan przestępstwo, bo Pan wydatkował 

środki na zadanie nie swoje. Proszę Państwa, jeśli Państwo mieli ten nasz raport z 5 ostatnich lat, to 

można przeczytać, ja już nie będę przedłużał. Zachęcam Państwa do wspólnego działania, żebyśmy 

mogli razem bronić interesów również gminy Gostynin, gdzie jak widać chociażby z raportu Pana 

Wójta wykonujecie bardzo szeroki zakres zadań, na to wszystko potrzeba pieniędzy, a najwięcej na 

rozwój inwestycyjny, bo wszędzie potrzebne są środki. Jeszcze tylko powiem, jeśli chodzi o 

Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na ta perspektywę, on byłby o połowę uboższy, bo 

propozycja Ministerstwa była 500mln euro na odnowę wsi. Ja tam uczestniczyłem w negocjacjach 

w Ministerstwie, bo jestem w tym zespole i udało się wynegocjować podwojenie tej kwoty 1mld 

euro na odnowę wsi, byłoby połowę mniej, chociaż i tak zabrano 20% z tak zwanego drugiego 

filaru i dzisiaj jest, dzisiaj czynimy starania o to, żeby z funduszy spójności, czy ze środków 

przeznaczonych na duże inwestycje szczególnie wiejskie uszczknąć trochę środków na 



bezpośrednie działania wiejskie. Sprzyja to temu Pan Minister Jurgiel, bo w Programie patrzy na 

wsie i rolnictwa, zakłada podwojenie nakładów na te wsie, czy gminy też z 1,5 do 3% PKB. Nie 

wiem, czy to się uda, bo to już jest trochę późno, gdyby to było rok wcześniej, to na pewno byłoby 

to realne, dzisiaj będzie trudne. Ale może niektóre działania te, które nie zostały jeszcze w 

Regionalnych Programach Operacyjnych uruchomione, może niektóre działania uda się zrobić, 

chociażby odnawialne źródła energii, które mogłyby się rozwijać na obszarach wiejskich. Z resztą 

tutaj tez jest jedna inicjatywa w zakresie fotowoltaiki, ale przecież może każda gmina być 

konsumentem, o co zabiegamy bardzo, żeby na szkołach, na budynkach użyteczności publicznej, 

gminnej można było instalować urządzenia fotowoltaiczne i ten prąd produkować i również 

nadwyżki odsprzedawać do sieci. Tego dzisiaj nie można, ale o to teraz zabiegamy i chcemy to 

wspólnie wymusić na nowym Ministerstwie Energetyki, bo zatrzymano ustawę konsumencką i 

taryfy gwarantowane, które były w zeszłym roku negocjowane. Pisana jest nowa ustawa, mają tam 

być duże zmiany, ale chcielibyśmy utrzymać przynajmniej te odnawialne źródła energii no i może 

jeszcze jakieś inne środki. Wiadomo, że brakuje środków na budowę dróg, kanalizację i 

wodociągów na wsi. I o to walczymy. Też dzisiaj na Komisji wspólnej, zatwierdzamy czwartą 

aktualizację Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych, jeżeli któraś gmina w Polsce jeszcze 

nie zdążyła załatwić swoich spraw będzie uruchomiona piąta aktualizacja, która rozpocznie się w 

maju i zakończy jesienią tego roku, a będzie zatwierdzona około lutego przyszłego roku. Czyli 

wszystkie zadania z zakresu wodociągów i kanalizacji, będą zapisane w tym Programie i muszą 

znaleźć dofinansowanie ze środków pomocowych, czy to budżetu Państwa, czy innych. Nie wiem, 

jak wygląda ten problem na Państwa terenie, ale wszędzie on występuje. Składka kwartalna 930zł, 

jeśli chodzi o gminę Gostynin. Nie jest to duża składka, a korzyści jakie ze wspólnej działalności 

gmina powinna odnieść, nie powinna być stratna.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: dziękuję bardzo Panu Sekretarzowi za 

naświetlenie zakresu spraw, jakimi się Związek zajmuje i osiągnięć jakie już ma i mam nadzieję, że 

będzie ich więcej, z nasza również pomocą i my na tym skorzystamy. 

Wójt: ja chciałem bardzo serdecznie podziękować za obszerną, wyczerpującą informację na temat 

Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. Zamiar przystąpienia do tego Związku 

sygnalizowaliśmy Państwu już z dużym wyprzedzeniem, rezerwując oczywiście środki na składkę 

w budżecie roku 2016. Uczestniczyłem, ja osobiście, w dwóch Kongresach zorganizowanych przez 

ZGW RP. 18-19 kwietnia 2016r., będzie zgromadzenie ogólne, po Państwa decyzji, którą 

rekomenduję Państwu podjęcie decyzji o przystąpieniu, będę uczestniczył w obradach 

Zgromadzenia Ogólnego.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: czy ktoś chciałby skorzystać z okazji, że jest 

Pan Sekretarz i zadać jeszcze pytanie, czy już informacja była na tyle wyczerpująca, ze nie ma 

takiej potrzeby? Nie ma takiej potrzeby na dzień dzisiejszy. Ja powiem tylko, że sama istota 

przystąpienia Gminy Gostynin do stowarzyszenia Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej 

Polskiej była omawiana na Komisji Rozwoju Gospodarczego. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 106/XX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu 

Wójt: chciałem bardzo serdecznie podziękować za Państwa decyzję, jednocześnie Pan Sekretarz 

spieszy się do swoich obowiązków, w związku z tym podziękujemy Panu Sekretarzowi za 

przybycie. 

Z-ca Sekretarza Generalnego ZGW RP Edward Trojanowski: dziękuję bardzo. Dziękuję Państwu za 

podjęcie decyzji, myślę, że nie zawiedziecie się Państwo, z tej przynależności będziecie mieli 

oczywiście korzyści wymierne. A z Panem Wójtem spotkamy się na Zgromadzeniu, za kilka dni, 

będziemy omawiać, tam będzie Pani Minister od 500+, będzie Pan Minister Jurgiel, będziemy 

rozmawiać o rozwoju obszarów wiejskich, będzie Pan Minister Morawiecki. Będzie można o 

sprawy, które nas nurtują zadać pytania. Bardzo dziękuję Państwu za zaproszenie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: ja również dziękuję bardzo. 

 

 



Do punktu 5-go. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak odczytał projekt uchwały w sprawie: 

ustanowienia zasad przyznawania diet sołtysom. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska omówiła projekt uchwały. Zgodnie z zapewnieniami, które 

padły na spotkaniu Sołtysów, gmina proponuje podwyższenie diety sołtysów, do kwoty 400zł za 

kwartał. Niedobra wiadomość jest taka, że uchwała wchodzi w życie z dniem 1 kwietnia 2016r., a 

więc dopiero podwyżka będzie za II kwartał w III kwartale. Nie mniej Wójt Gminy, Z-ca Wójta, 

uważają, jak również ja i Pani Skarbnik, że praca Sołtysów jest bardzo wymagająca i stąd ta 

podwyżka jest bardzo zasadna. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 107/XX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu 

 

Do punktu 6-go. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr 84/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gostynin. 

Skarbnik Gminy Partycja Rosa omówiła projekt uchwały. Odczytała objaśnienia do projektu 

uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 108/XX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu 

 

Do punktu 7-go. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa omówiła projekt uchwały. Odczytała uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 109/XX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak odczytał projekt uchwały w sprawie: przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Gostynin w 2016 roku”. 

Kierownik RRiG Bożena Durma omówiła projekt uchwały. Zgodnie z art. 11a ustawy o ochronie 

zwierząt Rada Gminy corocznie do dnia 31 marca określa w drodze uchwały program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt programu, Wójt, 

najpóźniej do dnia 1 lutego przekazuje do zaopiniowania właściwemu powiatowemu lekarzowi 

weterynarii, organizacjom społecznym, działającym na obszarze gminy, dzierżawcom lub 

zarządcom obwodów łowieckich, działających na terenie gminy. Podmioty te, w terminie 21 dni od 

dnia otrzymania projektu programu, wydają opinię o projekcie. Niewydanie opinii w tym terminie, 

uznaje się za akceptację przesłanego programu. Projekt programu został wysłany do ww. 

podmiotów (Powiatowego Lekarza Weterynarii, Ogólnopolskiego Towarzystwa Ochrony Zwierząt 

OTOZ Animals Inspektorat w Płocku, oraz do 11 Kół Łowieckich działających na terenie gminy 

Gostynin). Powiatowy Lekarz Weterynarii wydał opinię negatywną z uwagi na brak w przesłanym 

mu projekcie podmiotu zajmującego się transportem zwierząt, było wtedy ogłoszone zapytanie 

ofertowe, dlatego nie można było tego podmiotu wpisać i brak zapewnienia całodobowej opieki 

zwierzętom w przypadkach zdarzeń drogowych innym niż bezdomne. Ten zarzut jest niezgodny z 

ustawą, gdyż program dot. opieki nad zwierzętami bezdomnymi, a nie nad zwierzętami innymi. 

Dodatkowo pismo to było nadane po terminie. Także uznaje się, że jest to zaakceptowany, cały ten 

program. Dwa listy skierowane do Kół Łowieckich zostały nieodebrane, dwa Koła Łowieckie nie 

wniosły żadnych uwag do programu, a siedem Kół Łowieckich oraz Ogólnopolskie Towarzystwo 

Ochrony Zwierząt nie nadesłali żadnej opinii w tym zakresie. Przyjmuje się, że program został 



zaakceptowany. Treść programu jest taka sama jak w zeszłym roku, no bo trudno, żeby coś innego 

zmieniać, jest zmiana w kwotach realizacji zadań określonych w programie, zmiana schroniska, do 

którego będą przewożone psy oraz zmiana podmiotu, który odławia i transportuje psy do schroniska 

(podmiot wybrany z zapytania cenowego).  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 110/XX/2016 została przyjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radny Szymon Szczypawka i Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszli z sali posiedzenia). 

 

Do punktu 9-go. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak odczytał projekt uchwały w sprawie: 

uchwalenia aktualizacji „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 

paliwa gazowe gminy Gostynin na lata 2010-2025”. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: sam ten projekt jest dość obszerny, ja go 

czytał nie będę. Może chociaż Pan Z-ca Wójta, krótko powie, dlaczego wprowadzamy, jaka jest 

potrzeba i geneza tej uchwały dzisiejszej. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Szanowni Państwo, w roku 2011 była podjęta przez gminę uchwała w 

sprawie przyjęcia projektu programu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i gaz dla gminy 

Gostynin na lata 2010-2025. Ustawa prawo energetyczne art. 9 ust. 8 wyraźnie mówi, że minimalny 

czas, okres realizacji takiego planu 15 lat i zgodnie z tym paragrafem, wymaga on co 3 lata 

aktualizacji. Z racji tego, że ten okres trzyletni od momentu podjęcia tej uchwały minął, projekt 

został zaktualizowany, została przygotowana uchwała, by zgodnie z wymogiem ustawy ten projekt 

zaktualizować.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 111/XX/2016 została przyjęta 11 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radny Stanisław Wasiński wyszedł z sali posiedzenia). 

 

Do punktu 10-go. 

Informacja Dyrektora Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin z realizacji 

zadań statutowych w minionym roku. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska przedstawiła informację, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: jest dość obszerne to sprawozdanie i widać, że 

Pani Dyrektor i pracownicy, na pewno nie próżnowali w roku 2015. 

Radna Ewa Michalska: ja chciałam, jako Przewodnicząca Komisji Zdrowia Pomocy Społecznej 

Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych, bardzo, serdecznie podziękować Pani Dyrektor za tą 

informację. Aczkolwiek, tutaj to jest moje akurat zdanie,  bo nie wiem, jak pozostali Radni, ale 

chciałam się odnieść do sprawozdania Pana Wójta dotyczące spraw takich kulturalnych na terenie 

właśnie naszej Gminy. Pan Wójt czytał o tzw. wieczorkach u Pana Henryka. I tutaj moje pytanie, 

czy takie wieczorki nie dałoby się zrobić w naszych bibliotekach, po, co w Gostyninie, czy na ten 

rok, czy może inne jakieś będą jubileusze, tak i czy nie dałoby się to w naszych bibliotekach, tych 

bibliotek mamy, powiązać to razem i zrobić wspólnie z bibliotekami. Myślę, że na miejscu, tam 

gdzie są biblioteki, jest sporo osób, może młodzież w to włączyć, może np. emerytów, seniorów, 

którzy chcieliby, czytają i w tym momencie, więcej osób by na pewno uczestniczyło niż w 

kawiarniach na terenie miasta. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: może ja się odniosę, Pani Przewodnicząca, jeśli chodzi o 

cykl spotkań literackich pn. „Wieczorki u Pana Henryka”, otrzymałam propozycje z Miejskiej 

Biblioteki Publicznej, od Pani Joli Bigus, Pani Dyrektor, czy nie chciałabym razem z nimi 

organizować tego, jako GCK, żeby włączyć też osoby z terenów wiejskich do czytania. Oczywiście 

zgodziłam się. Gdyby padła taka propozycja z naszych bibliotek, jak najbardziej na pewno też bym 

nie odmówiła. Zgodziłam się. Jeśli chodzi o to, to będzie 5 spotkań. Trzecie już się odbędzie jutro, 

zapraszam serdecznie, wszystkich do restauracji „Pod Sówką”. Czwarte będzie w restauracji 

„Bajce”, a piąte na dziedzińcu Zamku Gostynińskiego, 7 maja 2016r. I tam zapraszam też 



wszystkich Państwa. Tam będzie już bardzo uroczyście. Będą tam występy jakiś rycerzy, będzie tam 

nasz teatr ze szkoły w Białotarsku występował, w takim specjalnym występie. I oczywiście ja mogę 

też współpracować z biblioteką naszą jak najbardziej, tylko, że nigdy nie otrzymałam takiej 

propozycji. Jeśli chodzi o koszty, to są bardzo niskie, bo na 5 tych spotkań GCK przeznaczyło 

300zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: dziękuję bardzo, myślę, że tutaj jest 

wyjaśnienie pełne, dlaczego akurat tak się stało. Natomiast rzeczywiście, jeżeli taka potrzeba jest 

myślę, że Komisja Oświaty może taką inicjatywę podjąć i jak gdyby zdopingować nasze biblioteki, 

które by chciały coś takiego również współorganizować. Ja rozumie, że Pani Dyrektor jak 

najbardziej wyraża chęć współpracy? 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: jestem otwarta na współpracę z każdym. 

Informacja została przyjęta do wiadomości.  

(Radny Stanisław Wasiński, Radna Elżbieta Tyszkiewicz i Radny Szymon Szczypawka wrócili na 

salę posiedzenia). 

 

Do punktu 11-go. 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 

2015 oraz wykaz potrzeb związanych z realizacją zadań w Gminie Gostynin. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik do 

protokołu.  

Radna Ewa Michalska: to sprawozdanie było omawiane na Komisji Oświaty i Komisja to 

sprawozdanie zaopiniowała pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: ja mam tylko jedno pytanie Pani Kierownik, 

bo tutaj wydatki, poradnictwo prawne 0zł, ja tak z ciekawości zapytam, czy nie ma takiej potrzeby, 

czy nie są w ogóle realizowane? 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: raczej to jest tak, że z racji wykształcenia, to jest ta pomoc w 

pisaniu różnego rodzaju pozwów, tak. Mimo uruchomienia bezpłatnego poradnictwa w Starostwie, 

to jednak ludzie z powrotem wracają. Tutaj jeszcze chciałam podziękować Panu Konradowi za 

konsultacje czasami i za pomoc, bo nie mogę odmówić. Chodzi czasami o sytuacje takie, że osobie 

chodzi przede wszystkim o pozwy alimentacyjne. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: czyli jeżeli taka potrzeba jest, to taka jest 

udzielana porada prawna bez jak gdyby ponoszenia kosztów. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: tak. Też chodzi o różnego rodzaju poradnictwo, też w 

przypadku Niebieskich Kart. Gdzie osoby mogą się kierować, z czego mogą korzystać, jakie mają 

prawa? 

Sprawozdanie zostało przyjęte 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radny Jerzy Węglewski wyszedł z sali posiedzenia). 

 

Do punktu 12-go. 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrona Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2015-2020 na terenie Gminy Gostynin za 2015 

rok. 

Przewodnicząca GZI Małgorzata Krukowska przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik 

do protokołu. 

Radna Ewa Michalska: to sprawozdanie było omawiane na Komisji Oświaty i Komisja to 

sprawozdanie zaopiniowała pozytywnie. 

Sprawozdanie zostało przyjęte 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radny Jerzy Węglewski wrócił na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 13-go. 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Gostyninie ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Gostynin za 2015 rok. 



Przewodnicząca GZI Małgorzata Krukowska przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik 

do protokołu. 

Radna Ewa Michalska: ja chciałam podziękować tutaj Pani za przedstawienie. I również Komisja 

Oświaty to sprawozdanie zaopiniowała pozytywnie. Jeszcze raz dziękuję i Pani Kierownik GOPS 

również dziękuję. 

Sprawozdanie zostało przyjęte 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 15-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Piotra Piotrowskiego udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Wycinka krzewów przy drodze powiatowej oczywiście zgłosimy to do ZDP. Ja uczestniczyłem też 

niedawno w posiedzeniu Komisji Infrastruktury, Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego przy 

Starostwie, zgłaszałem to generalnie, jako problem w ogóle wszystkich dróg powiatowych, właśnie 

te zakrzaczenia, zadrzewienia, wyjazdy niewidoczne. Pani Kierownik doskonale zna ten temat. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Stanisława Wasińskiego udzieli Wójt Gminy Gostynin 

Edmund Zieliński: 

Oczywiście jeszcze dzisiaj rozpoznamy sytuację w terenie, jak to wygląda zainteresujemy się 

stanem tych dróg i podejmiemy w tym zakresie stosowne działania. 

Śmieci przy szkole w Sałkach, oczywiście działka wraz z budynkiem jest własnością prywatną, 

gmina oczywiście zobowiąże właściciela do usunięcia tych śmieci, zanieczyszczeń, bo zgodnie z 

ustawa jest to obowiązek właściciela nieruchomości. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Szymona Szczypawki udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Zgłoszony przystanek jest własnością GDDKiA, oczywiście zgłosimy ten problem. Zobaczymy co 

wyniknie, myślę, że GDDKiA zajmie się naprawą. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Piotra Piotrowskiego udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Oczywiście o uszkodzonym ogrodzeniu wiemy, dokonamy naprawy, może jeszcze nawet w tym 

tygodniu. Mamy robotników robót publicznych, także bez problemu to poprawią. 

Wejście do szkoły planujemy, też jak zatrudnimy drugą grupę robót publicznych, myślimy, żeby tam 



delikatny krawężnik postawić i zabetonować to po prostu, zrobić taki chodnik z betonu. To będzie 

najprostsza sprawa, bo płytki to będzie dość duży koszt, a tak to trochę cementu, trochę piasku i 

temat będzie rozwiązany. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Ewy Michalskiej udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Po uregulowaniu stanu prawnego gruntów przeznaczonych na poszerzenie drogi i ustanowieniu 

nowej granicy drogi, będziemy rozważali w przyszłości inwestycję na tej drodze.  

Radna Ewa Michalska: czy ja mogę Panie Wójcie dostać taką informację na piśmie? 

Wójt: nie ma problemu. 

Radna Ewa Michalska: dziękuję bardzo. 

 

Wójt: jeżeli chodzi o drogi powiatowe na Piechocie, tak jak mówię, jest to w zasadzie zadaniem 

zarządcy drogi, bo to należy do właściciela. Mamy zatrudnionych robotników robót publicznych i 

są cały czas w terenie. 

Jeśli tutaj chodzi o drogę na Zwoleń już raz była uprzątnięta i na nowo są śmieci. Drogi 

wojewódzkie też już sprzątaliśmy dwa razy.  

Radny Szymon szczypawka: takie jest społeczeństwo, ale jak nie zrobimy tego, to jak to będzie 

wyglądało. 

Wójt: tak, tak. Więc dlatego wysyłamy pracowników robót publicznych oni to zbierają. A jeżeli 

chodzi o drogi powiatowe, czy wojewódzkie, same śmieci zabierają zarządcy, tak mamy 

uzgodnione. 

Radny Szymon Szczypawka: tak, tak, ta formuła jest dobra, tylko po prostu trzeba się tego trzymać, 

żeby nie dopuścić do tego, żeby zaśmiecić swój teren.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: jeżeli mogę w tym momencie coś powiedzieć, 

to naprawdę Urząd wypełnia swoje obowiązki, sprząta, ja widzę, tylko jest taki problem, że 

następnego dnia po sprzątnięciu już nawet worki są całe wyrzucane. Jest to problem po prostu jak 

gdyby, ja nie wiem, czy uświadomić tych ludzi , czy karać. Ja nie wiem, kto miałby, czy w jaki 

sposób wychwycić, bo jest to po prostu koszmar. 

Wójt: zastanawiałem się jak to rozwiązać i odbyłem taką rozmowę z nadleśniczym Panem 

Liziniewiczem, bo oni maja kamery i oni je ustawiają, tam, gdzie mają składowane drewno i 

rozmawiałem na temat pożyczenia takiej kamery i usytuowania jej w tych najbardziej 

newralgicznych punktach, spróbujemy,. Może wystarczy, jednego, dwóch namierzyć i wtedy to 

nagłośnić, może to troszkę pomoże. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Marzeny Staniszewskiej udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Śmieci wzdłuż remizy OSP, to jest działka prywatna, odnajdziemy właściciela, zobowiążemy go do 

natychmiastowego uprzątnięcia terenu. 

Radna Marzena Staniszewska: bo to już dość długo trwa. 

 

Do punktu 16-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XIX Sesji Rady Gminy został przyjęty 14 głosami za. 

 

Do punktu 17-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radna Ewa Michalska: chciałam właśnie nie w sprawach dotyczących interpelacji, a to są takie 

sprawy, które nurtują wielu mieszkańców, również i sołtysów, mamy na terenie, tutaj na terenie 

gminy takie miejsca, gdzie po prostu, które nie są zbytnią ozdobą, czyli są to działki, które są 

zachwaszczone, tutaj niektóre są jeszcze zanieczyszczone jakimiś odpadami niewiadomego 



pochodzenia, różnego, czy to gruzem, czy to jakieś folie różne. Przecież mamy ustawę o utrzymaniu 

czystości. Ona również nakłada na właścicieli, bo jeżeli właścicielem jest gmina, no to wiadomo, 

tak, a jeżeli właściciele prywatni i teraz, czy nie dałoby się.., no, bo sama wiem, że jest bardzo 

trudno nam mieszkańcom, czy to sołtysowi, czy komuś innemu zwrócić uwagę, dlatego, że 

właściciel działki, powie, że jest to moja działka. Ale, jeżeli nie wiem, wysłać po prostu takie 

informacje, czasem są to właściciele, którzy nie zamieszkują na terenie naszej gminy. I to jest 

najtrudniejsze, ale chyba znamy jakieś tam miejsca pobytu, bo odsyłamy nakazy podatkowe. To 

może taki monit wysłania, po prostu do tych właścicieli o uprzątnięcie i o wycięcie, bo tam, gdzie 

nie są składane wnioski o dopłaty obszarowe i są to na zasadzie ugoru, to te dodatkowe działki, 

które są nieraz bardzo małe 10-20 arów, nikt tak zbytnio nimi się nie przejmuje, a naprawdę są 

czasem w centrum miejscowości. I naprawdę nie świadczą fajnie, bo one nie dosyć, że chwasty się 

rozsiewają, głównie są to chwasty trwałe, przemieszczają się bardzo szybko, zanieczyszczają inne 

następne grunty. A jak wiemy, chwasty potrafią leżeć i 30 i 50 lat i potem problem jest oczywiście 

na sąsiednich działkach. I tu nie mówię, np., że są działki mieszkalne i obok jest taka działka, gdzie 

w tym momencie no jest duży problem. To moja taka prośba, czy można by było z czymś takim 

wyjść, na pewno wielu sołtysów wskaże odpowiednie miejsca, bo ja sama też mam takie miejsce  w 

samym centrum nawet. My nie jesteśmy w stanie, my na tą posesję nie wejdziemy, nie uruchomimy 

tutaj, bo to jest wejście na czyjąś posesję, no to nie bardzo można, czy ponoszenie kosztów przez 

gminę, bo są to koszty, gdzie nie możemy tego finansować. Czy my możemy, Panie Wójcie, z taką 

inicjatywą wyjść? My wiemy tutaj, moi koledzy i koleżanki sołtysi wiedzą jak to wygląda, jakie są 

to działki. Można ją tam zidentyfikować i wysłać odbiorcą nawet podatków, bo są to czasem bardzo 

znikome podatki, jakiejś tam działki, która nie ma jakiejś zbytniej może wartości, ale naprawdę 

borykamy się z takimi problemami i my sami nie mamy takich mechanizmów, u siebie, ze swojej 

strony, żeby cos takiego zrobić. 

Wójt: podzielam Pani stanowisko, jak najbardziej, bo nawet w samym Sokołowie w samym środku 

tez mamy taka działkę zarośniętą od lat, gdzie próbujemy ustalić kto jest właścicielem, a to jest 

wyzwanie, nigdzie nie możemy dotrzeć. Na pewno na terenie gminy jest takich punktów dużo 

więcej. Oczywiście sami obserwujemy i będziemy to notować, ale też prosimy, zgłaszajcie Państwo 

do nas. 

Radny Mirosław Nowacki: Panie Wójcie, ja mam takie pytanie, część osób, którzy są niepodłączeni 

do kanalizacji w Lucieniu dostali pisma z gminy, w formie jakiegoś nakazu przyłączenia się do 

kanalizacji. Tych ludzi nie stać na to, żeby przyłączyli się, np. za 10-12tys. zł do kanalizacji w 

jakimś tam czasie. Jak to będzie interpretowane, gdy się nie przyłączą, jakieś kary? 

Wójt: tzn. w tych miejscowościach, gdzie jest jakaś sieć kanalizacji sanitarnej zbiorczej, jest 

obowiązek przyłączenia się do tej sieci, a nie budowania szamb szczelnych, bo po to budowaliśmy 

oczyszczalnie, żeby ona była wyposażona w ścieki i stąd kolejne takie wezwanie, nie tylko do 

Lucienia, ale do całej gminy, gdzie takie sieci kanalizacji sanitarnej są pobudowane, próbujemy 

mobilizować do tych przyłączy, żeby też obniżyć koszt oczyszczania m3 ścieków.  

Sołtys sołectwa Zaborów Stary – Stanisławów Jerzy Andrzejczak: jaka jest możliwość, czy jest 

możliwość w ogóle, bo do tej pory,  co roku było szczepienie psów przeciwko wściekliźnie. W tym 

roku, kwiecień, ludzie się pytają, a tu nie ma nic. 

Sołtys wsi Kozice-Polesie Halina Czajkowska: już jest zaczynają się. 

Wójt: wiem, że takie szczepienia się rozpoczęły na terenie gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak: ja mam takie pytanie, czy to idzie w ogóle 

przez gminę, czy lekarz weterynarii to ustala? 

Radna Ewa Michalska: lekarz weterynarii ustala termin z sołtysem. 

Sołtys sołectwa Sierakówek – Kleniew Bogumiła Baraniak: ja chciałam zgłosić równanie drogi 

Sierakówek. I chciałam tutaj podziękować w imieniu Sołtysów koleżanek i kolegów za 

spostrzeżenie naszej pracy i w miarę jakiejś tam możliwości gminy, to świadczenie troszeczkę nam 

dołożyć. Także bardzo serdecznie dziękujemy. 

Sołtys sołectwa Mysłownia Nowa Jan Dymowski: na Mysłowni zostały zainstalowane znaki 

drogowe, jeden został już zdewastowany, rozerwany i na dole zgięta rura i wyrwany całkowicie 



został. Ja już ze dwa razy te znaki poprawiałem, bo i pokrzywili je i nie ma mocnych. 

 

Do punktu 18-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 10.25 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Balcerzak podziękował Radnym, Wójtowi Gminy, Z-cy 

Wójta, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 

Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XX Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

Anita Maślana 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

                  Marek Balcerzak 

 

 
 

 
 
 
 


